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ČNB ponechala úrokové sazby beze změny na 3,75 % 
ČNB ponechala ve středu podle očekávání úrokové sazby beze změny na úrovni 3,75 %. Hlaso-

vání bylo jasné (6:1), kdy stejně jako v břenu jeden člen hlasoval pro zvýšení o 25 bps. Domácí sazby 
tak nadále zůstávají nejnižší v EU, v Evropě nižší sazby má jen Švýcarsko (2,75 %). Centrální banka 
přestavila svoji novou makroekonomickou prognózu, ve které počítá letos s mírně vyšším růstem HDP 
(4,7 %; původně 4,1 %) a naopak s nižším růstem v roce 2009 (4,0 %; původně 4,6 %). Na druhou stra-
nu odhad inflace výraznější změn nedostal a v 1. čtvrtletí 2009 ČNB očekává inflaci na úrovni 2,9 % a 
na začátku druhé poloviny příštího roku 2,2 %. S makroekonomickou prognózou ČNB také zveřejnila 
svoji projekci úrokových sazeb, která předpokládá letos na konci roku snížení sazeb a pak stagnaci. 
Guvernér Tůma uvedl, že celková rizika zůstávají spíše proinflační. Zmínil pnutí na trhu práce, rychlý 
růst mezd, rizikem zůstává vývoj cen komodit a potravin. Dalším rizikem zůstává vývoj kurzu koruny.  

Míra nezaměstnanosti v dubnu klesla na 5,2 % 
Míra nezaměstnanosti v dubnu klesla na 5,2 % z březnových 5,6 %, oznámilo ministerstvo práce 

a sociálních věcí. Počet lidí bez práce, kteří mohli bezprostředně nastoupit do zaměstnání, se snížil na 
292 465 osob. Loni v dubnu míra nezaměstnanosti činila 6,8 %. 

ČSÚ: Inflace v dubnu zpomalila na 6,8 % 
Růst spotřebitelských cen v dubnu meziročně zpomalil na 6,8 % ze 7,1 % v březnu, informoval 

dnes Český statistický úřad. Meziměsíčně však cenová hladina v dubnu vzrostla o 0,4 %. Meziměsíční 

EKONOMIKA 

Slovenská koruna dosáhla ve středu 
nového historického rekordu 32,04 SKK/EUR. 
Důvodem byla zpráva, že Evropská komise do-
poručila, aby Slovensko vstoupilo do eurozóny 
k 1. lednu 2009. Toto rozhodnutí se očekávalo, 
proto koruna již posilovala v předešlých dnech. 
Před měsícem byl kurz na 32,40 SKK/EUR. 
Ačkoli EK dala Slovensku zelenou, stále to 
neznamená, že se 100% jistotou euro přijme. 
Evropská centrální banka totiž uvedla, že má 
značné obavy, zda Slovensko dokáže dlouhodo-
bě udržet inflaci pod kontrolou. To 
bude důležitá zpráva pro ministry 
financí 27 členských zemí, kteří bu-
dou mít v přijetí Slovenska do eu-
rozóny poslední slovo. 

Argument o vysoké inflaci je 
podle nás opodstatněný, nicméně 
politicky bude asi špatně prosaditel-
ný. Ačkoli nemá ještě Slovensko vy-
hráno, zdá se, že je každým dnem k 
euru blíže. Podařilo se mu tak něco, 
co si mnozí ještě před pár lety nedo-
kázali představit. Reformy, které byly před 
volbami v ČR v roce 2006 mnohými zatracová-
ny, dovedly zemi k plnění všech maastricht-
ských kritérií.  

O tom, že bude příští rok inflace na 
Slovensku vyšší než letos, není třeba pochybo-
vat. V pozadí nebude stát jen globální růst cen 
energií a potravin, ale i samotné načasování. 
Leden není z pohledu inflace vhodný měsíc pro 
přijetí společné měny. V lednu je vždy cenový 
skok nejvyšší. Například meziměsíční růst cen 
v lednu činil v letech 1999 až 2006 v ČR 1,3 %, 
zatímco v ostatních měsících těchto let v prů-
měru jen 0,1 %. Leden s sebou totiž přináší 
přeceňování ceníků. Přechod na euro tak bude 

v lidech vyvolávat dojem růstu cen, ačkoli sa-
motné euro v tom bude aspoň částečně nevinně; 
leden je prostě obvykle měsícem zdražování.  

ECB varuje a říká, že Slovensko musí 
rychleji snížit rozpočtový deficit, pohnout se 
zatuhlým pracovním trhem a udržet pod kontro-
lou růst mezd. Zatímco snižování deficitu půjde 
při nízkých investicích do vědy a infrastruktury 
snadno, zpružnit trh práce a „zmrazit“ mzdy při 
růstu cen bude extrémně těžké. Dokud ale nebu-
de trh pružný, tlak na růst mezd nepoleví. Pro-

stor pro růst cen bude proto bez posi-
lující koruny značný. Na dlouhodobě 
zlevňující zboží z dovozu budou moci 
Slováci zapomenout. 
Makroekonomická situace země a 
obavy důchodců z inflace ale investo-
ry netrápí. Kladou si otázku, kam až 
může jít slovenská koruna. Objevují 
se názory, že kurz půjde až na 31,50 
SKK/EUR. To se nám zdá přehnaně 
silný kurz. Premiér R. Fico několikrát 
signalizoval, že usiluje o silný kon-

verzní kurz, protože slabý je prý podle něho 
dobrý akorát pro exportéry a nikoli běžné lidi. 
Konverzní kurz 31,50 SKK/EUR je skutečně 
dost silný, kurz kolem 32,00 SKK/EUR je 
podle nás reálnější. Výraznější posílení pod tuto 
hodnotu proto není třeba. Při kurzu 32,00 SKK/
EUR půjde o meziroční posílení o 4,5 %, což 
by mělo být únosné. Za poslední dva roky by to 
ale bylo posílení o 14,4 %, což není málo. O 
tom, jaký bude konverzní kurz, můžeme speku-
lovat až do počátku července. Až tou dobou 
bude jasno. Do té doby ale ještě zřejmě čeká 
Slovensko revalvace centrální parity. 

V l a d i m í r  P i k o r a ,                            
h l a v n í  e k o n o m  N e x t  F i n a n c e   

KOMENTÁŘ 

Finančním ředitelem  
RBCZ je Karel Soukeník  

Novým finančním ředitelem Raif-
feisenbank (RBCZ) se od května 
stal Karel Soukeník (34), který 
pracuje v bance od roku 2007 ja-
ko manažer integrace Raiffeisen-
bank a eBanky. Vystudoval MFF 
UK, poté získal doktorát z ekono-

mie na CERGE UK a State University of New 
York. Pracoval tři roky v poradenské společnosti 
McKinsey a poté zastával pozici šéfa Controllin-
gu a Business Intelligence v pražské Citibank.  
Banka zároveň sloučí oddělení retailového con-
trollingu s finanční divizí. Vedoucím nově spoje-
ného útvaru se stal Jiří Humhal, který dlouhodo-
bě pracoval ve finančním oddělení eBanky.  
Martin Diviš se ujal 
pozice GŘ Kooperativy 

Novým generálním ředitelem po-
jišťovny Kooperativa se 7. května 
stal Martin Diviš, který vystudo-
val Západočeskou univerzitu, za-
měření management a marketing, 
kde získal titul Bc., a Zeměděl-
skou universitu v Praze. V roce 

2005 dokončil postgraduální studium MBA na 
Prague International Buisness School. V roce 
1995 začal pracovat v Kooperativě jako tiskový 
mluvčí. Od roku 1999 byl zodpovědný za re-
klamní strategii, sponzoring a PR. Od roku 
2001  byl  ředitelem odboru marketingu a komu-
nikace s odpovědností za marketingové aktivity. 
V roce 2005 byl jmenován vrchním ředitelem a 
členem nejužšího vedení Kooperativy, poté čle-
nem představenstva. Dne 1. listopadu 2006 se 
stal náměstkem generálního ředitele firmy. Mar-
tin Diviš je zároveň členem koncernového vedení 
Vienna Insurance Group a viceprezidentem ČAP.  

LIDÉ 

Slovensko ještě blíže euru 
V dubnovém vydání  

časopisu Bankovnictví  
se dočtete o… 

 

• vývoji trhu stavebního spoření 
• změnách a trendech                    
v retailovém bankovnictví  
• nákladech na řízení rizik 
• efektivitě bank v SVE 
• pojištění online 
• insolvenčním zákonu 
• novém vzoru tisícikoruny 

 

Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplatném 
získáte na tel. čísle 800 110 022  

nebo na http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve volném prodeji.  
Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny. 

 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
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růst spotřebitelských cen způsobilo zejména zvýšení cen bydlení, potravin, nealkoholických a alkoholic-
kých nápojů, tabáku, odívání a obuvi. Ekonomové podobný vývoj očekávali. 

Stát loni snížil schodek hospodaření rozpočtu  
Loňské hospodaření státního rozpočtu skončilo schodkem 66,4 mld. Kč. To je proti roku 2006 

pokles o více než 31 mld. Kč. Původně plánovaný schodek přitom představoval téměř 92 mld. Kč. Lepší 
výsledek hospodaření zařídily vysoké příjmy z daní i pojistného.  

ČNB udělila pokuty za 1,2 mil. Kč 
ČNB ukončila loni 37 správních řízení kvůli porušení devizových předpisů a uložila pokuty za 

1,22 mil. Kč. Směnárny většinou porušily podmínky pro nákup a prodej cizí měny. "Jednalo se přede-
vším o nesprávně vystavované a označované odpočty o nákupu či prodeji cizí měny, dále o nedostatečně 
provedenou identifikaci klientů při transakcích nad 100 000 Kč či o neplnění oznamovací povinnosti," 
uvedla ČNB. Ta loni provedla 451 kontrol, přičemž v 297 případech odhalila nějaké porušení devizo-
vých předpisů. Nákup cizí měny v hotovosti mohou provádět firmy i podnikatelé na základě koncesní 
listiny vystavené živnostenským úřadem. Prodávat cizí měnu v hotovosti nebo provádět bezhotovostní 
obchody mohou podnikatelé a firmy na základě devizové licence ČNB. Ke konci loňského roku bylo v 
ČR uděleno 361 platných devizových licencí a 2560 platných koncesních listin k nákupu cizí měny. 

Zahraniční obchod skončil v březnu přebytkem  
Zahraniční obchod skončil v březnu přebytkem 8,1 mld. Kč, což je ve srovnání s rekordním 

výsledkem v březnu 2007 o 7,4 mld. Kč méně. Oznámil to ČSÚ. Pokles byl způsoben především nižším 
přebytkem v obchodě se stroji a dopravními prostředky a růstem deficitu v obchodě s minerálními pali-
vy. Za 1. čtvrtletí byl přebytek obchodní bilance 34,6 mld. Kč, meziročně o 3,5 mld. Kč méně. 

BIS: Vysoká inflace je nyní globálním problémem 
Prudký nárůst cen potravin a dalších komodit zvyšuje inflaci po celém světě a je pro centrální 

banky hlavním zdrojem obav. Shodli se na tom na pravidelné schůzce ve švýcarském ústředí Banky pro 
mezinárodní vyrovnávání plateb (BIS) šéfové centrálních bank vyspělých i rozvojových zemí. "Inflační 
rizika jsou jasně zřetelná ve všech ekonomikách jako důsledek nárůstu cen ropy a energie a obecněji cen 
komodit, potravin a zemědělských produktů. Pociťují to všechny ekonomiky bez výjimky," řekl po zasedá-
ní bankéřů předsedající schůzky a šéf ECB Jean-Claude Trichet. Bankéři podle něj velkou část dnešní 
debaty věnovali cenám potravin, které se na globální úrovni staly "velmi důležitým fenoménem".  

EK: ČR nesplňuje podmínky pro přijetí eura 
I pokud by Česká republika chtěla podobně jako Slovensko v brzké době přijmout 
euro, nemohla by tak učinit. Nesplňuje potřebné podmínky, například kritérium ceno-
vé stability a směnného kurzu. Vyplývá to z tzv. konvergenční zprávy, kterou zveřejni-
la minulý týden Evropská komise. Konvergenční zpráva zveřejňovaná zhruba jednou 
za dva roky hodnotí, nakolik každá země EU, která se zavázala euro přijmout, splňuje 
patřičné podmínky. Kritéria sledují kromě míry inflace a kurzu ještě deficit rozpočtu 
veřejných financí, rozsah veřejného dluhu a dlouhodobou úrokovou míru. "Ve světle 
hodnocení právní slučitelnosti a plnění konvergenčních kritérií a vzhledem k dalším 
faktorům se Evropská komise domnívá, že Česká republika nesplňuje podmínky pro 
přijetí eura," píše se ve zprávě. 

Cizí zaměstnanecké penzijní fondy z EHP v ČR  
V ČR zřejmě budou moci zanedlouho působit instituce zaměstnaneckého penzijního pojištění z 

Islandu, Lichtenštejnska a Norska. Rozšíření této možnosti i na tyto státy evropského hospodářského 
prostoru (EHP) přináší novela, kterou 7. května schválila Poslanecká sněmovna. Ministr financí Miro-
slav Kalousek řekl, že novela vychází z příslušné směrnice EU. Ani tato norma nemění nic na dosud 
platném českém právu a pojišťovny tak nadále nebudou moci na českém území zřizovat zaměstnanecké 
penzijní fondy. Pokus o zavedení této části systému důchodového pojištění sněmovna v roce 2001 ne-
schválila. Novela však kvůli evropskému právu umožňuje činnost zahraničních institucí zaměstnanecké-
ho penzijního pojištění na celém území EU. "Pouze zpřístupňujeme zaměstnaneckým penzijním fondům z 
evropského prostoru činnost na území ČR," zdůraznil Kalousek. České podniky se sídlem v jiných ev-
ropských zemích tak mohou platit těmto institucím příspěvky na penzijní pojištění svých zaměstnanců. 
Novela, která má nabýt účinnosti dnem vyhlášení ve sbírce zákonů, také zpřesňuje dohled nad těmito 
pojišťovnami a fondy Českou národní bankou. ČNB může těmto institucím za porušení jejich povinností 
uložit pořádkové pokuty až do 2 mil. Kč. 

Cleverlance změní 
strukturu a vedení  

Česká softwarová firma Cleverlan-
ce mění od května vedení společ-
nosti a vnitřní organizační struktu-
ru. Novým výkonným ředitelem se 
stane dosavadní obchodní ředitel 
Jiří Bíba. V čele firmy nahradí 

Dobromila Podpěru, který se zaměří na plánová-
ní strategického rozvoje firmy. Firma se začne 
také více specializovat na jednotlivé segmenty 
trhu, mezi které patří například telekomunikace, 
pojišťovnictví nebo bankovnictví.  

Novou PR manažerkou společnos-
ti Cleverlance se od dubna stala 
Zdena Mallinu. Bude mít na sta-
rosti komunikaci směrem k od-
borné i laické veřejnosti a bude 
pokračovat v práci své předchůd-

kyně Alice Červinkové, která je na mateřské 
dovolené a zůstává nadále v pozici PR konzul-
tanta. Z. Mallinu (32) vystudovala sociologii na 
Filozofické fakultě UK. Před nástupem do Cle-
verlance působila jako PR a Marketing Manager 
společnosti Kapsch, dříve jako PR Manager Ge-
tronics CR. Svou působnost v oboru IT zahájila v 
agentuře Virklis. Několik let pracovala v rádiích, 
v PR, marketingu a také jako moderátorka. 
Logos posílil svůj  
top manažerský tým 
Konzultační a technologická společnost Logos 
posílila svůj top manažerský tým v klíčových 
segmentech financí a telco. O obchodní aktivity 
pro oblast finančnictví se vedle svých součas-
ných úkolů bude starat David Ženčák, dosavadní 
výkonný ředitel pro obchod a rozvoj společnosti. 
Výkonným ředitelem pro obchod a rozvoj v 
oblasti telekomunikací se stal Miloš Tkáčik. 
BSA: Postihy přitvrdí 
Přísnější postoj výrobců softwaru vůči nelegální-
mu užívání jejich programů, nárůst softwarového 
pirátství v domácnostech a stoupající počet pod-
vodů realizovaných prostřednictvím internetu, to 
budou podle protipirátské organizace BSA letos 
klíčové trendy v oblasti softwarového pirátství. V 
českých i evropských domácnostech letos opět 
přibude počet nelegálních instalací softwaru. 
Naopak ve firmách má jejich počet klesat.  
V ČR se v současnosti nelegálně užívá 39 % 
softwaru, přičemž průměr EU činí 36 %. Nově 
naměřenou míru softwarového pirátství BSA 
oznámí letos v květnu. Tuzemským softwarovým 
firmám krádeže softwaru ročně způsobují škody 
ve výši přesahující 2,5 mld. Kč. 

TECHNOLOGIE 

TOP Finance  
exkluzivní přehled 
výsledků finančního 
sektoru za rok 2007 
Společný projekt  
časopisu Bankovnictví  
a týdeníku Ekonom 
vychází 22. května 2008 

 

Více informací na predplatne@economia.cz 
nebo na tel.: 800 11 00 22 

 

Společnost LEGENDOR spol. s r. o. Vás zve 28. května 2008 na seminář: 
NOVÝ ZÁKON O LEGALIZACI VÝNOSŮ Z TRESTNÉ ČINNOSTI  
VE VZTAHU K FINANČNÍM SUBJEKTŮM  
lektor: JUDr. Ing. Otakar Schlossberger, Ph.D.  
Účastníci semináře se seznámí s připravovaným zákonem proti tzv. praní špinavých peněz  
s důrazem na změny proti stávající právní normě. Probrány budou základní povinnosti  
bank a dalších finančních institucí v této oblasti a příklady podezřelých obchodů. 

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

http://bankovnictvi.ihned.cz
mailto:predplatne@economia.cz
http://www.legendor.cz
mailto:hauptvogelova@legendor.cz
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Společnosti využívají služeb více bank 
Naprostá většina velkých společností v ČR (98 %), využívá služeb více bank. 
Většinou firmy používají služby čtyř bank, zatímco před dvěma lety to byly tři 
banky. Vyplývá to z březnového průzkumu mezi 84 firmami, který provedla aso-
ciace MasterCard. Čtyři banky pro své podnikání využívá 32 % společností, dal-
ších 31 % firem pak spoléhá na služby pěti a více bank. Pouze jednu banku mají 
2 % firem, před dvěma lety ve stejném průzkumu to bylo přitom 7 % společností. 
"Konkurence mezi bankami roste a pro jednotlivé firmy je mnohem zajímavější 

kombinovat nabídky jednotlivých bank. Dalším důvodem je i diverzifikace rizika," uvedl generální ředitel 
MasterCard pro ČR, Slovensko a Ukrajinu Ján Čarný. 

Poštovní spořitelna zvýhodnila oblíbenou půjčku  
Poštovní spořitelna zvýhodnila podmínky čerpání neúčelového spotřebitelského úvěru a chce 

nabízet dostupný a výhodný zdroj financí pro letní období. Až do konce června mohou klienti získat 
půjčku „na cokoli“ bez poplatku za poskytnutí úvěru. Navíc mají i nadále možnost půjčku také bez po-
platku předčasně splatit. Nabídka platí pro současné i nové klienty Poštovní spořitelny. „Díky nulovému 
poplatku za poskytnutí mohou klienti ušetřit až 3500 Kč,“ popsal výhody aktuální nabídky Libor Svobo-
da, produktový manažer PS a dodal: „Víme, že letní měsíce jsou finančně náročnější, proto jsme všem 
usnadnili cestu k zařízení dovolené, vybavení chaty, nákupu nového kola nebo čehokoli jiného.“ 

BAWAG Bank CZ uzavřela další úspěšný rok 
BAWAG Bank CZ dosáhla za rok 2007 provozní zisk ve výši 248 mil. Kč, což je o 130 % více 

než za fiskální rok 2006. Hlavními důvody byly o 25 % vyšší úrokové výnosy a o 4 % nižší provozní 
náklady. Čistý zisk před zdaněním činil 170 mil. Kč, což je o 19 % více než v roce 2006. Čistý zisk po 
zdanění ve výši 121 mil. Kč je o 10 % nižší než ve fiskálním roce 2006, a to z důvodu odloženého daňo-
vého závazku z hmotných aktiv. Pohledávky za klienty se zvýšily o 10,7 % netto na 23 278 mil. Kč. 
Celková bilanční suma se snížila o 16 %, zejména díky snížení zůstatků s bankami (interbank balances). 

Zájem o přefinancování úvěrem od ČMSS roste  
Poptávka po úvěrech na bydlení Českomoravské stavební spořitelny v prvním čtvrtletí 2008 

vzrostla. Jen za leden až březen poskytla téměř 16 tisíc překlenovacích úvěrů a úvěrů ze stavebního 
spoření v celkovém objemu 7,7 mld. Kč. Na konci čtvrtletí se celkový objem úvěrů na bydlení, pro které 
si od roku 1993 lidé přišli do ČMSS, přiblížil 160 mld. Kč. ČMSS je tak v ČR největším poskytovatelem 
úvěrů na bydlení obyvatelům. Čtvrtletním výsledkům úvěrového obchodu dominuje rekord za březen. V 
tomto měsíci poskytla Liška úvěry na bydlení v objemu větším než 3,1 mld. Kč. To je rekord ČMSS i 
celého oboru stavebního spoření v ČR. A růstový trend signalizují i výsledky za měsíc duben. Růst obje-
mu poskytovaných úvěrů významně podporuje i zvyšující se zájem o přeúvěrování hypoték.   

Superabsurdní poplatek - za příchozí platbu  
Portál www.bankovnipoplatky.com vyhlásil supervolbu – hlasování o super absurdním 
bankovním poplatku. V této mimořádné anketě se mohlo hlasovat o třech vítězných 
nejabsurdnějších bankovních poplatcích za roky 2005, 2006 a 2007. Anketa se konala v 
období od 30. března do 30. dubna 2008. Návštěvníci webu mohli zvolit vítěze z násle-
dující trojice poplatků: poplatek za příchozí platbu (2005),  poplatek za výběr z banko-
matu vlastní banky (2006) a poplatek za vedení běžného účtu (2007). Celkem hlasovalo 
6147 návštěvníků webu a zvítězil vítězný poplatek z 1. ročníku ankety  – poplatek za 

příchozí platbu – který získal téměř dvoutřetinový počet ze všech hlasů. Naopak nejméně dnes lidem z 
této nabídky bankovních poplatků vadí vítězný poplatek z roku 2006, pro který hlasovalo 13 % lidí.  

Výroční zpráva ČSOB za rok 2007 
Skupina ČSOB vydala Výroční zprávu za rok 2007. Dokument je na adrese http://www.csob.cz/

WebCsob/Csob/O-CSOB/Vztahy-k-investorum/Vyrocni-pololetni-zpravy/Vyrocni-zpravy/VZ_CSOB_ 
2007.pdf. Skupina ČSOB oznámí výsledky za letošní první čtvrtletí 15. května.   

ČS: Program Banka první volby v 1. čtvrtletí 
Česká spořitelna stanovila svou strategii v oblasti společenské odpovědnosti na roky 2008 až 

2010. Tato strategie je provázaná s programem Banka první volby, který položil základy dalšího růstu a 
úspěchů společnosti. Novou strategii charakterizuje motto „Investujeme pro budoucnost“. Obsahuje tři 
hlavní oblasti – vzdělávání, s primární ale ne výlučnou orientací na finanční vzdělávání, pomoc lidem v 
nouzi  se zaměřením na stárnoucí společnost a pomoc při prevenci a léčbě drogově závislých a udržitel-
ný rozvoj, péče o prostředí, ve kterém žijeme. Program Banka první volby pro roky 2006–2008 zahájila 
ČS v červenci 2006 s jasným cílem, aby jí pomohl upevnit vedoucí pozici v oblasti drobného bankovnic-
tví a finančních trhů a posílit pozici a význam spořitelny v oblasti  služeb malým a středním firmám.  

Vyšší úročení Červeného konta na 3,3 % 
Spořicí účet Poštovní spořitelny Červené konto je od května výhodnější – úroková sazba činí 3,3 

% p.a.  Ke změnám dochází i u dalších produktů – například Spořicí investiční účet bude mít ve své 
spořicí části úrokovou míru 3,35 % p.a. 

Poštovní spořitelna uvádí FLEXI kartu  
Poštovní spořitelna uvedla na trh novou splátkovou FLEXI kartu. Její fungování a používání je 

srozumitelnější a jednodušší než u klasické kreditní karty. Poštovní spořitelna nebude klientům za využí-
vání této karty účtovat žádné roční ani měsíční poplatky, zdarma je i zasílání přehledných měsíčních 
výpisů. Čerpané prostředky budou spláceny prostřednictvím pevně stanovených měsíčních splátek. 

ZE ZAHRANIČÍ 
Cena ropy překročila 
126 USD za barel 
Světové ceny ropy v pátek obnovily prudký 
vzestup a odpoledne se americká lehká ropa 
dostala již nad 126 USD za barel. Ropu táhne 
vzhůru vysoká poptávka po naftě a obavy o do-
dávky a nákupy investičních fondů, jejichž zájem 
o ropu zvýšil pokles dolaru. 
Banky na Slovensku  
se ziskem 4,8 mld. Sk  
Banky na slovenském trhu v 1. čtvrtletí meziroč-
ně zvýšily čistý zisk asi o 1 % na 4,78 mld. Sk. 
Bilanční suma bank v SR vzrostla o 12,2 % na 
1648,64 mld. Sk, uvedla NBS. Čisté úrokové 
výnosy bank se zvýšily o 17,9 % na 11,07 mld. 
Sk. Výnosy z poplatků a provizí rostly pomaleji a 
vzrostly o 7,4 % na 4,08 mld. Sk. 
Švýcarská UBS ve ztrátě 
Švýcarská bankovní skupina UBS doplatila na 
krizi na hypotečním trhu USA; zveřejnila ztrátu 
11,535 mld. SFR za 1. čtvrtletí. Akcie banky po 
oznámení výsledků spadly o 4,8 % na 35,1 SFR. 
Za 1. čtvrtletí 2007 byla 3 mld. SFR v zisku. Do-
sažené výsledky byly o něco lepší, než varování 
banky, která se obávala ztráty až 12 mld. SFR a 
nutnosti odepsat úvěry za 19 mld. USD. 
AXA akcionářům  
vyplatí 2,47 mld. EUR 
Valná hromada akcionářů, která se v Paříži sešla 
22. dubna, rozhodla o výplatě dividend akcioná-
řům ve výši 1,2 EUR na akcii ke dni 29. dubna 
2008. Finanční skupina AXA se tak rozhodla 
vyplatit svým akcionářům více než 2,47 mld. 
EUR, o 13 % více než v loni. Rozhodnutí vypla-
tit akcionářům takto vysokou částku odráží vyni-
kající výsledky společnosti za rok 2007. Dozorčí 
rada skupiny AXA schválila Jacquese de Cha-
teauvieux novým předsedou dozorčí rady společ-
nosti. Chateauvieux nahradil Claude Bébéara, 
jenž byl jmenován čestným předsedou dozorčí 
rady. Jacques de Chateauvieux je členem dozorčí 
rady (má nyní 14 členů) AXA od roku 2005.  
Zvýšení zisku o 30 %  
Skupina Raiffeisen International Bank-Holding,  
člen skupiny RZB Group, pokračovala v 1. čtvrt-
letí v trendu založeném na organickém růstu. 
Konsolidovaný zisk podle mezinárodních účet-
ních standardů vzrostl meziročně o 32 % na 
254,4 mil. EUR a je nejlepším čtvrtletním vý-
sledkem v historii. Zisk před zdaněním se zvýšil 
o 26 % na 369,6 mil. EUR, zisk po zdanění o 21 
% na 279 mil. EUR. K zisku nejvíce přispívají 
obchody v zemích Společenství nezávislých stá-
tů, které tvoří 36 % zisku. Od počátku roku zís-
kala skupina dalších 300 tisíc klientů a nyní tak 
obsluhuje více než 14 milionů zákazníků.  

BANKY 

BANKOVNÍ POBOČKA  
BUDOUCNOSTI 
Jak budou vypadat bankovní 
pobočky do pěti let jsme se 
dozvěděli v technologických 
laboratořích Accenture v jiho-
francouzské Sophii Antipolis.  

 

Čtěte více v květnovém čísle Bankovnictví.  
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Deutsche Bank jedničkou 
na měnového trhu  
Německá Deutsche Bank potvrdila podle průzku-
mu časopisu Euromoney vedoucí postavení na 
světovém měnovém trhu v roce 2007. Podílela se 
více než pětinou na celkovém objemu zrealizova-
ných obchodů, které činily 175 bil. USD. 
Deutsche Bank realizovala 22 % dealingových 
obchodů mezi bankami a zákazníky. Na 2. místě 
s navýšením svého podílu na tradingu z 14,8 % 
na 15,8 % zůstala největší švýcarská banka UBS, 
3. místo na úkor Citigroup a Royal Bank of 
Scotland obsadila britská Barclays Capital. 
Polsko: euro v roce 2011? 
Polský premiér Donald Tusk chce, aby Polsko 
bylo v roce 2011 připraveno na vstup do eurozó-
ny. Zároveň upozornil, že nikoli on bude rozho-
dovat o přijetí eura: "K tomu bude nutný souhlas 
výrazné většiny poslanců a prezidenta. Proto mo-
hu pouze zajistit, že budeme připraveni, ale jestli 
to rozhodnutí padne, to už je otázka pro větší 
skupinu." K tomu, aby Polsko splnilo konver-
genční kritéria EU, by mělo sloužit šetření ve 
státním rozpočtu. Podle aktuálního konvergenč-
ního programu má hospodářský růst v příštím ro-
ce dosáhnout 5 % HDP, inflace v roce 2009 ne-
překročí 2,9 %. Podle ekonomů by Polsko mohlo 
přijmout evropskou měnu nejdříve v roce 2012. 
Buffett: USA v recesi 
Warren Buffett, nejbohatší člověk na světě, pro-
hlásil, že americká ekonomika je v recesi. Jeho 
prohlášení je v rozporu s vládní zprávou, která 
hovoří o mírném růstu – ministerstvo obchodu 
uvedlo, že ekonomika v 1. čtvrtletí rostla 0,6% 
ročním tempem. Buffett však uvedl, že se také 
zvýšil počet obyvatel, což reálné tempo růstu 
snižuje. I když údaje neukazují na pokles ekono-
miky, lidé mají pocit, jako by ekonomika klesala. 
„Podle mé definice je americká ekonomika v 
recesi,“ řekl Buffett: „Definuji ji jako situaci, 
kdy se lidé mají hůř, než před třemi, šesti nebo 
osmi měsíci a kdy většina společností je v podob-
né situaci. Pokud to, čím teď procházíme není 
recese, nemyslím si, že by lidé chtěli, aby to po-
kračovalo stejným směrem jako dosud, a říkali si 
při tom, jaké je to skvělé.“   
Bush: Ekonomika by  
si mohla vést lépe 
Americká ekonomika si nevede tak dobře, jak by 
si většina lidí přála, zatím ale nejsou důkazy, že 
by byla v recesi, řekl americký prezident George 

Na burzy vstoupily akcie majitele OKD  
Na pražské a londýnské burze se 6. května začaly obchodovat akcie těžební společnosti New 

World Resources (NWR), majitele černouhelné společnosti OKD. Větší veřejný úpis akcií zatím v ČR 
nebyl. Zdeněk Bakala, místopředseda představenstva NWR a spolumajitel OKD, v úterý v 16:00 symbo-
licky odzvonil první obchodní den s akciemi společnosti NWR (445 CZK, 4,50 %) na pražské burze. Šlo 
podle jeho slov o mimořádně úspěšnou emisi. Celková poptávka po akciích dosáhla hodnoty přibližně 
9,2 mld. GBP, přičemž poptávka převýšila horní hranici nabídkového cenového rozpětí nabídky přibliž-
ně 7,3krát. Podle Bakaly se emise zúčastnili všichni dlouhodobí stabilní investoři, kteří investují v těžeb-
ním sektoru. Akcie se v úterý poprvé obchodovaly jak na pražské burze, tak v Londýně. Upisovací cena 
byla stanovena na 13,25 GBP, po přepočtu činila 425,8 Kč. Akcie NWR svůj první den zahájily prudkým 
nárůstem téměř o 7 % nad upisovací hodnotu, když na pražské burze v úvodu vystoupaly až na 456 Kč, 
nicméně poté svůj nárůst mírně zkorigovaly a uzavřely na 445 Kč.  

V rámci obchodního systému SPAD se zobchodovaly akcie NWR v objemu více než 874 mil. 
Kč, což byl druhý nejvyšší objem za emisí energetické společnosti ČEZ (1244 CZK, 0,73 %). Celková 
nabídka akcií NWR má při stanovené ceně hodnotu 1,1 mld. GBP (35,26 mld. Kč) a jde tak o historicky 
největší IPO na pražské burze a největší IPO na londýnské burze v tomto roce. Podle Bakaly je tato 
emise v Londýně druhou historicky největší emisí, pokud jde o těžební společnosti. Akcie NWR by 
rovněž měly být zahrnuty do indexu PX . Podle generálního ředitele pražské burzy Petra Koblice by měl 
být index přepočítán k 31. květnu a ke konci června by mělo dojít k jeho aplikaci. Koblic dále uvedl, že 
podle přepočtu obchodování zhruba z úterního poledne by v něm NWR mělo váhu asi 7,3 %.  

Dobrovolná nabídka převzetí Zentivy  
Anthiarose Limited, 100% dceřiná společnost PPF Group N.V., oznámila, že hodlá učinit dobro-

volnou nabídku převzetí určenou všem držitelům akcií i globálních depozitních akcií společnosti Zentiva 
N.V.  Účelem nabídky převzetí je získání takového podílu ve společnosti Zentiva, který umožní navrho-
vateli aktivně ovlivňovat strategii i operativní řízení Zentivy. S cílem zajistit a zvýšit vliv skupiny PPF 
na chod společnosti Zentiva spolupracuje PPF Group N.V. s Generali PPF Holding B.V. Obě skupiny již 
oznámily nizozemskému regulátorovi AFM i představenstvu Zentivy, že jednají ve shodě.  V souladu s 
legislativou České republiky (Zákon o nabídkách převzetí) bude návrh nabídkového dokumentu předlo-
žen České národní bance jako příslušnému  orgánu dohledu.  Nabídka  převzetí  bude  uskutečněna  
pouze  v  případě,  že  návrh nabídkového dokumentu projde procesem přezkoumání ze strany ČNB.  
Cena jako protiplnění v rámci této nabídky převzetí byla stanovena takto – 950 Kč za  jednu  akcii  a  
950  Kč  za  jednu  globální  depozitní  akcii  (GDS).  Tato  cena představuje  3,3%  prémii  ve  vztahu  k  
průměrné  ceně  akcií  vypočítané  jako objemově vážený průměr za období šestiměsíčního obchodování 
s cennými papíry na Burze cenných papírů Praha a 3,6% prémii ve vztahu k závěrečné tržní ceně na 
BCPP (SPAD) dne 30. dubna 2008. Skupina PPF pozitivně hodnotí strategii uplatňovanou společností 
Zentiva. Skupina PPF hodlá aktivně vykonávat svá akcionářská práva, aby podpořila úsilí současného 
managementu zaměřené na další rozvoj i na zvyšování hodnoty společnosti.  

Raiffeisenbank nabízí investování do ruských akcií 
Raiffeisenbank začala nově nabízet podílový fond investující do ruských akcií. Nový fond se 

zaměří na velké i menší ruské firmy. Tamní trh může těžit z velké poptávky po surovinách a rostoucí 
domácí spotřeby. Ruský akciový fond bude z 80 % investovat do velkých ruských firem, 20 % budou 
tvořit investice do malých a středních firem. „Ruský trh má obrovský potenciál kvůli celosvětově velké 
poptávce po surovinách, nutnosti investic do infrastruktury a rostoucí spotřebě tamních domácností,“ 
uvedl ředitel divize pro prémiové klienty Raiffeisenbank Jaromír Sladkovský. 

AKAT informoval o výsledcích oboru  
Asociace pro kapitálový trh (AKAT) informovala o vývoji asset managementu, kolektivního 

investování a custody v 1. čtvrtletí 2008. Celkový objem majetku, investovaný přes členy asociace do 
investičních nástrojů, dosahoval k 31. březnu 2008 výše 714,32 mld. Kč. Obyvatelstvo a instituce drží v 
domácích a zahraničních podílových fondech nabízených v ČR více než 296 mld. Kč. Během 1. čtvrtletí 
tak majetek v podílových fondech klesl téměř o 19 mld. Kč, to znamená o –5,96 % (z 315 mld. Kč k 
31.12. 2007 na 296 mld. Kč k 31. 3. 2008). 

Majetek ve správě brokerů klesl o 1,44 mld. Kč 
Celkový objem majetku svěřeného investory do správy obchodníkům s cennými papíry v 1. 

čtvrtletí klesl o 1,44 mld. Kč na 714,32 mld. Kč. Na konci loňského roku brokeři obhospodařovali re-
kordních 715,76 mld. Kč. Oznámila to Asociace pro kapitálový trh AKAT. 

PROSPERiTA chystá fond pro velké investory 
Nový podílový fond – Fond kvalifikovaných investorů – hodlá v letošním roce založit PROSPE-

RiTA investiční společnost, která je součástí finanční skupiny PROSPERiTA holding. Informoval o tom 
generální ředitel společnosti Miroslav Kurka. Na domácím trhu nyní působí 25 speciálních fondů kvali-
fikovaných investorů. Tyto fondy nejsou určeny veřejnosti a mohou investovat i rizikově. 

RM-Systém loni zvýšil obchody  
Mimoburzovní RM-Systém loni zvýšil obchody s cennými papíry na 8,3 mld. Kč, což byl nej-

lepší výsledek za poslední čtyři roky. V porovnání s předloňským rokem objem narostl více než dvojná-
sobně. V loňském roce RM-Systém zahájil obchodování se zahraničními cennými papíry a rozšířil na-
bídku o další burzovní akcie. Čistý zisk RM-Systému se znásobil na 1,54 mil. Kč při mírném meziroč-
ním nárůstu celkových výnosů na 62,9 mil. Kč. Počet obchodovaných emisí cenných papírů RM-Systém 
loni rozšířil o 11 na 120.  

KAPITÁLOVÝ TRH 

 

Tržiště znalostí  
a inspirací v HR 

 

 

 

vás zvou na unikátní HR fórum  
o aktuálních trendech v HR 

 

 

21. května 2008 od 9.30 do 16 hodin 
Slovanský dům, Na Příkopě 22, Praha 1 

 

Registrace a více informací: 
e-mail: konference@economia.cz 
www.managerweb.cz/konference 
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Bush. Krátce předtím statistika ukázala, že nej-
větší ekonomika světa v dubnu ztratila mnohem 
méně pracovních míst, než se očekávalo. Bush se 
zmínil také o silném růstu cen potravin. Nicméně 
trvá na tom, že soubor opatření na podporu eko-
nomiky zabere a ekonomika opět zrychlí růst. 
Vláda chce ekonomiku podpořit daňovými úleva-
mi, které mají dosáhnout asi 162 mld. USD. 
Kongres balík opatření schválil začátkem roku a 
nyní začnou Američané dostávat peníze na ban-
kovní účty. Vláda uvedla, že pokud má opatření 
zabrat, lidé by měli peníze utratit. Část ekonomů 
ale upozorňuje, že vzhledem k silnému růstu cen 
pohonných hmot a potravin bude řada lidí ráda, 
že peníze využije na nákup základních potřeb.  
Přísnější regulace   
Americká centrální banka Fed se přidala k ostat-
ním regulátorům bankovního sektoru USA a po-
stavila se za přísnější regulaci firem, které vydá-
vají kreditní karty. Fed schválil koncept návrhu, 
který těmto firmám obecně zakáže zvyšovat roč-
ní procenta úroků na zbývající sumy půjček. 
Iniciativa má z kreditního odvětví vymazat prak-
tiky, které Američanům s beztak problematickým 
splácením zvyšují dluhy v souhrnu o miliardy 
dolarů. Jde o nejtvrdší opatření v oboru za deká-
dy a má lidem zajistit dost času na to, aby mohli 
své dluhy splácet. Předpokládá se ale, že se ban-
ky proti chystaným opatřením postaví. Návrh 
upravuje například i způsob výpočtu úroků. Za 
změnu se postavil také dozor nad americkými 
spořitelnami a úřad pro dohled nad karetními 
společnostmi. Všechny tři organizace doufají, že 
se podaří dokončit nová pravidla ještě letos. 
Největšími vydavateli kreditních karet Visa a 
MasterCard jsou v USA Bank of America, JP-
Morgan Chase & Co, Citigroup, Capital One 
Financial a Discover Financial Services.  
Morgan Stanley  
chce propouštět 
Americká investiční banka Morgan Stanley plá-
nuje letos propustit asi 5 % zaměstnanců, převáž-
ně v USA. Propouštění se nedotkne makléřů. 
Morgan Stanley již od loňského října propustil 
3000 zaměstnanců. Na konci února měla firma 
47 050 zaměstnanců, z toho finančních poradců 
má na celém světě 8500. Současné propouštění 
by tak mělo ovlivnit zhruba 2000 zaměstnanců.  

UNIQA pojišťovna: Úspěšný start v roce 2008  
Po mimořádně úspěšných výsledcích za rok 2007 se dařilo nastoupenou dynamiku udržet i v 

letošních prvních třech měsících. Předepsané pojistné UNIQA meziročně vzrostlo o 27,3 % na celko-
vých 1,090 mld. Kč. Neživotní pojištění se podílelo na dosaženém výsledku bezmála ze 74 %. Význam-
ně narostl kmen pojistných smluv, jejichž počet se meziročně zvýšil téměř o 16 %. 

Možné propojení bodového systému a ručení 
Do července 2008 měli poslanci hlasovat o návrhu zákona předloženého ministerstvem vnitra, 

který představuje velkou hrozbu pro „bezohledné“ řidiče. Spočíval by v tom, že do pojištění odpověd-
nosti z provozu motorového vozidla, tzv. povinného ručení, by se promítnul bodový systém. Pojišťovny 
by měly získat přístup k bodovému kontu každého řidiče, na jehož základě by bylo možné navýšit částku 
pojistného za povinné ručení. Názory na tento návrh zákona se různí. Podle ministra vnitra Ivana Langra 
je součástí dohody mezi ministerstvem a českými pojišťovnami. Pokud zákon vejde 1. 1. 2009 v plat-
nost, bude mít vliv na výši pojistného nejdříve od roku 2012. Od 1. 1. 2009 totiž začne běžet tříletá lhůta 
na analýzu dopravních přestupků, jejichž výstupy se potom projeví na změně úpravy pojistného od 2012. 

Allianz PF připíše klientům zhodnocení 3,05 %     
„Klienti Allianz penzijního fondu budou letos opět profitovat z jeho dobrých finančních výsled-

ků. Finanční prostředky se klientům zhodnocují také v podobě připsaného státního příspěvku a možnosti 
snížení daňového základu. Celkové průměrné zhodnocení prostředků klientů včetně státního příspěvku 
tak za rok 2007 dosáhlo více než 5,5%, což představuje mezi penzijními fondy skvělý výsledek. Investice 
do penzijního připojištění, které je dlouhodobým nástrojem na udržení životní úrovně v postproduktivním 
věku, se tak klientům Allianz PF rozhodně vyplácí,“ řekl generální ředitel Allianz PF Petr Poncar. Allianz 
PF má v nyní více než 115 tisíc klientů, zisk za rok 2007 poprvé překročil 201 mil. Kč, meziročně o 10,4 
% více. Objem finančních prostředků ve správě dosáhl 6,2 mld. Kč, což je o 6,8 % více než v roce 2006. 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

ŠkoFIN SECURITY 
Společnosti ŠkoFIN a CONSTRUCT CZECH uvádějí na  trh nový produkt s názvem ŠkoFIN 

SECURITY, který zkvalitňuje služby spojené s ochranou vozidla proti odcizení a minimalizuje riziko 
finanční ztráty pro klienta. ŠkoFIN SECURITY zahrnuje financování formou leasingu nebo úvěru, zvý-
hodněné havarijní pojištění, povinné ručení a balíček CONSTRUCT SECURITY obsahující mechanické 
zabezpečovací zařízení spolu s pojištěním spoluúčasti v případě odcizení vozidla. Pojištění a zabezpečo-
vací zařízení jsou za zvýhodněných podmínek součástí měsíčních splátek. Tato nabídka platí pro všech-
ny modelové řady značek Škoda, Volkswagen, SEAT a Audi. Nový produkt garantuje klientům vyplace-
ní spoluúčasti, odečtené pojišťovnou z pojistného plnění v případě odcizení vozidla. Dorovnání je hraze-
no v plné výši sjednané spoluúčasti až do výše 10 % z celkového pojistného plnění pojistitele.    

Cetelem podporuje Cash Back              
Cetelem začíná nabízet službu Cash Back a pro své klienty připravil atraktivní start v podobě 

„poplatkových prázdnin“. Možnost výběru hotovosti u pokladen se týká kreditních karet MasterCard 
vydávaných společností Cetelem. Cash Back mohou klienti využít ve všech prodejnách, které tuto služ-
bu podporují, při platbě kreditní kartou vydanou Cetelem. Podmínkou je nákup zboží v minimální hod-
notě 300 Kč. Poté může zákazník prostřednictvím Cash Back získat hotovost až 1500 Kč. Pro zatraktiv-
nění služby jsou tyto výběry bez poplatků, Cetelem vyhlásil na Cash Back “poplatkové prázdniny“. 

UniCredit FM loni zvýšila obchody o 60 %   
UniCredit Fleet Management, dceřiná společnost UniCredit Leasing, zvýšila v roce 2007 objem 

obchodů o 60 % na 561 mil. Kč. Ke konci roku 2007 společnost pronajímala na principu operativního 
leasingu svým klientům téměř 2000 vozidel. Čistý zisk činil loni téměř 5 mil. Kč, o rok dříve firma vy-
dělala 3,7 mil. Kč po zdanění. UniCredit FM, která stejně jako mateřská společnost UniCredit Leasing 
(dříve CAC Leasing) změnila své jméno loni v listopadu, je specialistou na poskytování dlouhodobého 
pronájmu osobních a užitkových vozidel do 3,5 tuny formou operativního leasingu.  

ALD Automotive FLEET AWARDS 2008 
ALD Automotive se stala hlavním partnerem soutěže o Firemní auto roku a Fleetové ceny ČR 

2008 s názvem ALD Automotive FLEET AWARDS 2008. Jde o anketní soutěž časopisu FLEET, jejímž 
cílem je zvolit nejvýraznější produkty, osobnosti a programy v oblasti správy a řízení vozových parků. 
Firemní Auto roku volí stočlenná komise složená z manažerů spjatých s řízením vozových parků firem a 
společností z celé ČR. O nejvyšší ocenění v kategoriích referentský automobil, manažerský automobil a 
lehký užitkový automobil se utká 57 nominovaných modelů 22 automobilových značek. Fleetové ceny 
budou uděleny v dalších osmi kategoriích, které postihují hlavní oblasti správy vozových parků.  

LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 

 

 

 

vás zvou na největší setkání odborníků  
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